
 

 

YAZIM KURALLARI 

BÜYÜK HARFLERİN YAZIMI 

�*Bitmiş cümleler büyük harfle başlar. 

�İnanmak, başarmanın yarısıdır. 

� 

�* Cümle içinde, tırnak içinde verilen cümleler büyük harfle başlar. 

�Tolstoy, “Amaç olmayınca hayatın da bitmesi gerekir.” demiştir. 

� 

�*Özel isimler büyük harfler başlar. 

�Orhan Veli Kanık                                 Türkiye Cumhuriyeti 

�Mehmet                                                  Budizm 

�Boncuk                                                    Merkür 

�Türkçe                                                    İngiliz 

�Almanca                                                 Selçuklular 

�* Özel adlardan türetilen bütün kelimeler büyük harfle başlar. 

Türklük                                İzmirli 

�Avrupalı                               Müslümanlık 

�*Deniz, nehir, göl, dağ vb. isimleri büyük harfle başlar. 

�Ağrı Dağı                                        Çanakkale Boğazı 

�Ege Denizi                                      Van Gölü 

� 

   * Cadde, sokak,mahalle, meydan, bulvar ,isimleri büyük harfle başlar. 

   Cumhuriyet Mahallesi 

   Yıldız Sokağı                                      

   Zafer Meydanı 



 

 

  

 ** Özel isme dahil olmayan il, ilçe, bucak,belde,köy vb. isimleri küçük harfle başlar. 

Muğla ili, Dalaman ilçesi, Zaferler köyü 

�*Kişi adlarından önce ve sonra gelen unvanlar, saygı sözleri, rütbe adları,lakaplar, 

takma isimler büyük harfle başlar: 

�Kaymakam Erol Bey 

� Dr. Kemal Çalış 

�Sayın Prof. Dr. Hasan Eren 

�Mustafa Efendi 

�Zeynep Hanım 

�Mimar Sinan 

�Fatih Sultan Mehmet 

�Genç Osman 

�Muhibbi 

   **Akrabalık bildiren kelimeler küçük harfle başlar. 

 Gülay abla 

 Ayşe teyze 

**Akrabalık adı olup lakap veya unvan olarak kullanılan kelimeler büyük harfle başlar 

 Baba Gündüz Gül Baba 

 Nene Hatun Susuz Dede 

�**Dünya, güneş, ay kelimeleri gezegen anlamındaysa büyük harfle, gezegen anlamı 

dışında kullanıldıklarında küçük harfle başlar. 

�Ay, Dünya’nın uydusudur. 

�Bugün dünyayı gezdim ama onu bulamadım. 

*Milli , dini bayram adları büyük harfle başlar. Özel günlerin isimleri de büyük harfle 

başlar. 

Çocuklar için Ramazan Bayramı çok güzeldir. 

Öğretmenler Günü’nde öğretmeninize çiçek götürdünüz mü? 



 

 

*Çağ, dönem, tarihi olay adları büyük harfle başlar. 

İstanbul’un Fethi ile birlikte Osmanlı yeni bir döneme girdi. 

İnsanlar İlk Çağ’da mağaralarda yaşamıştır. 

Unvan isimleri özel bir adın yerini tutuyorsa büyük, tutmuyorsa küçük harfle başlar. 

Bugün Kaymakam ilçemize gelecek. 

Üniversitede profesör olmak istiyormuş. 

*Yer bildiren özel adlarda kısaltmalı söyleyiş varsa büyük harfle başlar: 

Dün akşam Boğaz’a vuran ışıkları seyrettik. 

�* Kurum, kuruluş ve kurul adlarının her kelimesi büyük harfle başlar. 

�Türkiye Büyük Millet Meclisi 

�Türk Dil Kurumu 

�Dil ve Tarih Coğrafya Fakültesi 

�Devlet Malzeme Ofisi 

� 

�Kitap, dergi, gazete ve sanat eserlerinin (tablo, heykel, beste vb.) her kelimesi büyük 

harfle başlar. 

�Nutuk 

�Safahat 

�Sinekli Bakkal 

�Milliyet 

    Kaplumbağa Terbiyecisi 

�*** Milliyet gazetesi 

�     Kaplumbağa Terbiyecisi tablosu 

�     Türk Dili dergisi 

�**Kitap, makale, tiyatro eseri, kurum adı vb. özel adlarda yer alan kelimelerin ilk 

harfleri büyük yazıldığında ve, ile, ya, veya, yahut, ki, da, de sözleriyle mı, mi, mu, mü 

soru eki küçük harfle yazılır. Tamamı büyük yazılırsa bunlar da büyük yazılır. 



 

 

�Mai ve Siyah 

�Suç ve Ceza 

�Leyla ile Mecnun 

�Turfanda mı, Turfa mı? 

Diyorlar ki 

�*Yer, millet ve kişi adlarıyla kurulan birleşik kelimelerde sadece özel adlar büyük 

harfle başlar. 

�Antep fıstığı 

�Brüksel lahanası 

�Maraş dondurması 

�Hindistan cevizi 

�Van kedisi 

TARİHLERİN YAZIMI 

�* Belirli bir tarih bildiren ay ve gün adları büyük harfle başlar 

�21 Mayıs 1982 Perşembe günü 

�29 Ekim 1923 

�Lale Festivali 25 Haziran’da başlayacak. 

� 

�*Belirli bir tarihi belirtmeyen ay ve gün adları küçük harfle başlar. 

�Okullar eylülün ikinci haftasında öğretime başlıyor. 

�Kurul toplantılarını perşembe günleri yaparız. 

  

SAYILARIN YAZIMI 

�* Birden fazla kelimeden oluşan sayılar ayrı yazılır. 

�iki yüz 

�üç yüz altmış beş 



 

 

�bin iki yüz elli bir 

� 

�*Saat, para tutarı, ölçü, istatistik verilere ilişkin sayılarda rakam kullanılır. 

�17.30’da 

�1.500.000 lira 

�25 kilogram 

�150 kilometre 

�** 

�Onunla on yedi yaşındayken tanıştık. 

�Bu koltuğu iki yüz elli liraya aldık. 

�*Sayılara getirilen ekler kesme işaretiyle ayrılır. Getirilen ekler okunuşa uymalıdır. 

�2’inci     2’nci 

�1924’de   1924’te 

8.’inci      8’inci 

  

YÖNLERİN YAZIMI 

*Yön bildiren sözcükler, yer adlarından önce gelirse büyük, sonra gelirse küçük harfle 

başlar. 

Bu sene Batı Ege oldukça yağışlı olacak. 

Ailesiyle Karadeniz’in kuzeyinde bir yere taşınmışlar. 

*Yön bildiren sözcükler bir ülke ya da bölgenin yerine kullanılırsa büyük harfle başlar, 

gelen ekler kesmeyle ayrılır. 

Tıp alanında Batı’yı örnek almalıyız. 

Kuşlar batıya göç ediyor. 

 


